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Ve� ejné zasedání bylo 
� ádn�  svoláno na � tvrtek 
6.zá� í 2007. 
- Starosta ve svém vy-
stoupení upozor � oval 
ob� any na platnost 
Obecn �  závazné vy-
hlášky obce Dolce � . 
2/2005 o pohybu ps �  a 
jiného zví � ectva na ve-
� ejných prostranstvích. 
Zd� raz� oval, �e psi se 
mohou pohybovat na 
ve� ejném prostranství 
pouze v doprovodu 
osoby, která je má v�dy 
na vodítku. Tato osoba 
zodpovídá i za zne � išt � -
ní zp� sobené psem. 

- V m� síci dubnu byl p � i-
staven p � ed obecní 
ú� ad kontejner na obje-
mový odpad, který n � -
kte � í naši ob � ané vyu�i-
li a zbavili se doma ne-
pot � ebných v � cí. Za 
kontejner obec zaplatila 
3.333,- K� . 

- V letošním roce zastu-
pitelstvo odsouhlasilo 
opravu hasi � ského auta 
Š 706. Za opravu obec 
zaplatila 44.500,- K � . 

- Byly odfrézovány pa � e-
zy z po � ezaných strom �  
na Agnese. Pan Hajš-
man, � p. 8 provedl tuto 
práci zdarma, a proto 
mu pat � í up� ímné pod � -
kování. 

- Byl uzav � en dodatek ke 
smlouv �  o vytvo � ení 
spole � ného školského 
obvodu se Základní 
školou P � eštice a Zá-
kladní školou Horšice. 
T� mto školám bude 
zaplacena � ástka za 
dít � , které skute � n�  tyto 
školy navšt � vuje a má 
trvalý pobyt v naší obci. 
N� kte � í naši �áci dochá-
zejí do Základní školy 
v Letinech a jeliko� 

s touto školou nebyla 
uzav� ena �ádná smlou-
va, nemusela by obec, 
pokud by necht � la, za 
tyto �áky do Letin za-
platit, ale musela by 
podle spádovosti zapla-
tit bu �  do P� eštic nebo 
do Horšic, kam �ák spá-
dovostí pat � í. Nyní bu-
deme platit za �áka do 
té školy, do které sku-
te� n�  chodí. 

- V m� síci srpnu byla 
provedena oprava 
chodníku v horní � ásti 
obce. Za tuto opravu 
obec zaplatila 315.552,- 
K� . 

- Na minulém pravidel-
ném zasedání byl � ešen 
problém s pitnou vodou 
pro místní hostinec a 
samotný obecní ú � ad, 
nebo �  musíme ka�dý 
rok dokladovat rozbor 
vody pro hygienu, která 
chodí na kontrolu do 
hostince. Dosud odebí-
rala vzorky 
vody akre-
d i t o v a n á 
firma VaK 
Starý Plze-
nec. První 
r o z b o r 
v letošním 
roce nevy-
šel, nebo �  
tam bylo 
n� kolik polo�ek, které 
p� ekro � ily povolenou 
normu. Studna se ne-
chala vy � erpat, vy � istit 
a po pár dnech se zno-
vu nechali odebrat 
vzorky, které op � t nevy-
šly. Po dlouhém jednání 
a hledání východiska 
z  t é t o  s i t u a c e 
s � editelem VaK Starý 
Plzenec bylo navr�eno 
zabudovat do sklepa 
OÚ k vodárn �  úpravnu 

vody. P � ibli�ná cena 
této úpravny vody je 
50.000,- K� . V první de-
kád�  m� síce zá � í byla 
úpravna vody namonto-
vána. 

- Firma Medek a Weinfurt 
z P� íchovic provedla 
opravu oplocení h � išt �  
v B � ezinkách. Za tuto 
opravu bylo zaplaceno 
16.960,- K� . Dále budou 
provedeny drobné 
opravy na obecním ma-
jetku, jako nát � ry oplo-
cení pomníku, kapli � ky, 
ú� edních desek a � ekár-
ny. 

- Studna u � p. 25 je stále 
v jednání. Pan Taišl, 
majitel nemovitosti � p. 
25, stále tvrdí dle svého 
údajného právníka, �e 
studna pat � í jemu. Ad-
vokát  JUDr. Tomáš Sla-
vík, u kterého naše 
obec tento p � ípad má, 
nyní studuje zákony, 
které platily v dob �  19. 

s to le t í , 
kdy se 
s t u d n a 
kopa la . 
Budeme
-li trvat 
na vlast-
n i c t v í 
studny, 
b u d e 
m u s e t 

z� ejm �  rozhodnout 
soud. 

- Ka�dou první st � edu 
v m� síci bude v�dy ve 
12.00 hod. spušt � na 
v naší obci siréna. Je to 
zkouška poplachové 
sirény, která je zabudo-
vána na budov �  obecní-
ho ú � adu a je centráln �  
napojena na Hasi � ský 
záchranný sbor Plze � -
ského kraje. 

starosta obce 
St.Ziegler 
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št� stí 
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a tím obci pomoci plnit  podmínky  
poskytnuté dotace. Mnozí ob� ané,  
kte� í se  ozývají  právem o vod�  se 
musí v�ít do role nového starosty, 
ale i zastupitelstva, kte� í dnes ješt�  
nev� dí, jak dopadne kone� né vypo-
� ádání s SF�P, zda budou vracet, 
nebo ne. Není mo�né mít finan� n�  
neuzav� enou jednu akci a bezhlav�  
se vrhnout na akci druhou, finan� -
n�  ješt�  náro� n� jší. O své ob� any 
se zastupitelstvo ji� po zkušenos-
tech s plynem op� ít nem� �e. Na 
druhou stranu jsem si moc dob� e 
v� dom toho, �e voda v celém sv� t� , 
tedy i u nás je na po� adu dne, ne-
bo�  spodní prameny vysychají. 
Dnes vodu sice máme, ale bude 
tomu tak i nap� esrok? 
Na záv� r  své  úvahy, bych cht� l 
poznamenat, �e bych  byl rád, aby  
se naši  ob� ané  sna�ili usnadnit 
zastupitelstvu obce cestu, a co mo�-
ná v nejv� tším po� tu napojili své 
domácnosti na plyn. Dopadne-li 
pro nás kone� né vypo� ádání 
s SF�P p� ízniv�  a nebude se � ást 
dotace vracet, m� �e zastupitelstvo 
obce uva�ovat o dalším náro� n� j-
ším zám� ru a tím by mohla být 
v o d a .                                                
MA 
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Svatého Floriána, patrona všech 
hasi�� . Mimo jiné je také patro-
nem hutník� , kominík� , hrn� í�� , 
peka�� , cukrá�� . V ikonografii je 
p� edstavován v oble� ení � ímského 
d� stojníka s nádobou na hašení 
v pravé ruce. V � eských zemích je 
velmi rozší� en, m� sta i obce budo-
valy jeho sochy na ochranu p� ed 
po�árem. Katolická církev si jeho 
památku p� ipomíná 4. kv� tna. 

Petra Nová  

pom� cek pou�ívaných p� i práci. 
Základním posláním hasi��  je 
chránit �ivoty a majetek obyvatel a 
poskytnout pomoc p� i mimo� ád-
ných událostech a �ivelných pohro-
mách. Dále pomáhají léka�� m p� i 
transportu imobilních pacient� , 
zasahují p� i dopravních nehodách 
� i ekologických haváriích. Pro zají-
mavost spot� eba absorba� ní látky 
VAPEX je v p� eštické základn�  120 
kg za týden. Na budov�  této stanice 
samoz� ejm�  nesmí chyb� t soška 

M� la jsem mo�nost navštívit pro-
story Hasi� ského záchranného sbo-
ru v P� ešticích. Co obnáší práce 
profesionálního hasi� e, ví z � ad ve-
� ejnosti opravdu jen málokdo a 
omezuje se na „� ekání na akci“. Po 
návšt� v�  stanice musím po-
dotknout, �e tato práce je opravdu 
náro� ná jak fyzicky, tak psychicky. 
Pravidelná fyzická p� íprava 
v posilovn� , údr�ba vozového par-
ku, úklid obývaných prostor, kont-
rola dýchacích p� ístroj �  a jiných 

���&� �
stvu vyplývaly, ale pravda je, �e 7. 
ledna 2004 v naší obci plyn za� al 
téct. Dnes máme rok 2007 a plyn 
v naší obci vyu�ívá pouze 41 nemo-
vitostí tj. 37,2 %. V roce 2006 bylo 
po�ádáno na Státní fond �ivotního 
prost� edí (SF�P) o  posunutí data 
vypo� ádání celé akce na rok 2008. 
To se nám poda� ilo, nebo�  p� vodní 
termín byl  zá� í 2006.  Náklady  na 

plyn byly  5,5  mil. 
K � ,  dotace  
z  SF�P  byla  
2.261.500,- K� . 
Obec ze svých 
zdroj �  zaplatila 
3.238.500,- K� . 
Z tohoto vý� tu je 
patrno, kdyby-
chom nemuseli 
vracet � ást dotace, 

tak jsme v pohod� . 
Mrzí mne postoj n� kterých našich 
ob� an� , �e k n�� emu se svým pod-
pisem zavá�í a pak je jim jedno, jak 
obec dopadne. P� iznání dotace bylo 
podmín� no ur� itým po� tem plyno-
m� r �  tj. napojení domácností na 
plyn, to všichni naši ob� ané dob� e 
v� dí. Vrácení nebo nevrácení � ásti 
dotace bude v našem p� ípad�  po� í-
táno ze všech obcí dohromady tj. 
Dolní Lukavice, Lišice, Snopoušo-
vy, Krasavce, Vodokrty, � en� e, 
Knihy, Osek, Plev� ov. Libákovice a 
Dolce. N� kdo by mohl � íci: „Co je 
nám do nich“, ale opak je pravdou. 
My jsme poslední obec na trase a 
bez jejich ú� asti by plyn na Dolcích 
nikdy nebyl. Vím dob� e, �e od té 
doby plyn n� kolikrát podra�il, ale 
zase to není tolik, aby si u nás, kde 
není �ádný výrazný sociální p� ípad, 
nemohl ka�dý napojit aspo�  sporák 

P� esto�e ji� rok nesedím ve staros-
tenském k� esle, stále mne zajímá 
vše, co se kolem mne v obci d� je. 
Zvláš�  se zajímám o zám� ry, které 
se zrodily za mého starostování a 
nebyly svým rozsahem finan� n�  
uzav� eny. V roce 2000, kdy� jsem 
p� išel na sch� zi zastupitelstva se 

zprávou o mo�nosti zavedení plynu 
do naší obce, byla zpráva všemi 
zastupiteli p� ijata kladn � . Bylo však 
rozhodnuto, �e pro kone� né roz-
hodnutí bude rozhodující vyjád� ení 
ob� an�  v anket� , která bude mezi 
ob� any rozeslána. Výsledek ankety 
byl víc ne� p� ekvapivý, nebo�  pro 
plyn se vyjád� ilo 85 % nemovitostí. 
Ka�dý majitel nemovitosti stvrdil 
svým podpisem souhlasné stanovis-
ko. Tento výsledek byl pro zastupi-
telstvo impulsem pro vstup naší 
obce do „Svazku obcí pro plynofi-
kaci“. Zastupitelstvo si bylo dob� e 
v� domo, �e do toho musí jít hned, 
nebo ji� nikdy. Pro �  píši nikdy, pro-
to�e p� ipojením naší obce, jako po-
slední na trase bylo podmín� no 
zv� tšením pr� m� ru plynovodu ji� 
od za� átku trasy. 
     Nechci vypisovat problémy a 
starosti, které z této akce zastupitel-

· Svatý Vav� inec, první podzi-
mec (10. 8.) 

· Srpen k zim�  hledí a rád vodu 
cedí 

· Po svatém Matouši � epici na 
uši (21. 9.) 

· Je-li o Michalu jasná noc, 
zv� stuje to zimy dost (29. 9.) 
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V � íjnu oslaví 

své �ivotní jubileum 
 

pan 
Jaroslav Fo� t, 
� p.42 - 82 let. 
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Pra�ský orloj je jednou z nejpozoru-
hodn� jších památek našeho hlavního 
m� sta. Tato jedine� ná a unikátní 
technická památka je s nejv� tší prav-
d� podobností první ve st� ední Evro-
p� , kdy byl orloj umístn� n zvenku na 
sv� tské budov� . Po dlouhou dobu 
Pra�ané v�� ili, �e autorem jejich or-
loje je mistr Hanuš záme� ník, který 
byl v 15. stolení orlojníkem Starého 
M� sta  Pra�ského. K tomuto mu�i se 
vá�e legenda o tom, �e po té, co slo�i-
tý stroj dokon� il, dali ho radní m� sta 
pra�ského oslepit, aby ji� nikdy ne-
mohl sestavit dílo stejné krásy. Obje-
vem starého tisku z roku 1410 se 
však dokládá, �e spoluautorem orloje 
byl hodiná�  mistr Mikuláš z Kadan�  
a Jan Ond� ej� v, univerzitní rektor 
zabývající se astronomií. 
Za dlouhou dobu prošel orloj � adou 
oprav a zm� n, První oprava byla 
v roce 1551, další významná úprava 
byla v roce 1659, kdy byl orloj do-
zdoben pohyblivými figurami (12 

�'���1��2� Jak je to s chodem 12 apoštol� ? 
Ka�dou hodinu se ve dvou okénkách 
pod st� íškou objevuje 12 apoštol� , 
z nich� má ka�dý sv� j atribut: sv. 
Petr klí� , sv. Mat� j sekeru,  sv. Jan 
kalich,  sv. Ond� ej  k� í�  do tvaru X,  
sv. Filip  k� í�,  sv. Jakub valchu, sv. 
Pavel knihu, sv. Tomáš kopí,  sv. 
Šimon pilu, sv. Tadeáš desky, sv. 
Bartolom� j k � �i a sv. Barnabáš svi-
tek. 
Naposledy byl stroj úmysln�  zasta-
ven p� i opravách v roce 1994. Sám 
se orloj zastavil v roce 2002 p� i po-
vodni. Poslední oprava prob� hla 
v listopadu 2005. Stroj se skládá ze 
350 sou� ástí a je zajímavé, �e není 
spojen ani jediným šroubem, je jen 
nýtovaný. 
O orloji kolují strašidelné pov� sti: 
“Pokud se zastaví, je amen s celými 
� echami. Jestli-�e se porouchá, p� i-
jde špatný rok, a kdy� se k n� mu 
chová n� kdo neuctiv�  � i nep� átelsky, 
bude potrestán.“ 

Zpracováno z text�  publikace 
„Praha“. 

apoštoly, Smrtí s p� esýpacími hodina-
mi, Marnivcem prohlí�ejícím se 
v zrcadle) a symboly chamtivosti La-
komcem a Turkem.  
V 80. letech 18. století pra�ští radní 
uva�ovali o likvidaci orloje, nebo�  byl 
poruchový a na generální opravu 
m� sto peníze nem� lo. Našt� stí se po-
vedlo jednomu radnímu tento návrh 
zvrátit a za pomoci znamenitého 
hv� zdá� e profesora Antonína Strnada 
uvést stroj do chodu. Tato oprava 
fungovala a� do roku 1824. Orloj se 
do� kal další opravy v polovin�  šedesá-
tých let 19. století, kdy byla vyhlášena 
ve� ejná sbírka na tuto opravu, která 
vynesla 4 tisíce zlatých. Orloj byl slav-
nostn�  spušt� n o p� lnoci na 1. ledna 
1866. 
V posledních dnech II. sv� tové války, 
kdy N� mci ost� elovali m� sto, Staro-
m� stská radnice vyho� ela a p� i po�á-
ru byl orloj t � �ce poškozen. Orloj byl 
opraven jedním pracovníkem firmy 
na „vlastní p� st“, nebo�  vedení firmy 
cht� lo poškozený mechanismus orloje 
vyhodit a nahradit strojem novým.  

ském dvo� e. Pr� vod uzavíralo domácí 
ob� anstvo obou pohlaví. Pr� vod šel 
sm� rem na Újezdský vršek, kde byl 
panem Linhartem z Újezda vyfotogra-
fován spolu s ob� any Újezda, kte� í se 
k pr � vodu p� ipojili. Hudba zahrála 
píse�  „Kde domov m� j“ a  píse�  „Hej 
Slované“. Poté se pr� vod vrátil zp� t 
p� es prapory vyzdobenou naší obec a� 
na vršek u Kucín, kde byl o� ekáván 
ob� any z Kucín. Tam byly op� t zahrá-
ny písn�  „Kde domov m� j“ a „Hej 
Slované“.    Nosi�     standarty    
s    nápisem „Um� elo shnilé Ra-
kousko“ zarazil standartu na kraj 
pole, na� e� místní st� elci za� ali st� ílet 
a standartu  rozst� íleli. Na zpáte� ní 
cest�  byly zbytky standarty hozeny 
z mostu do potoka. Pr� vod se vrátil do 
vesnice a zastavil se v hostinci „U jele-
na“ � p. 4, kde na pr� vod � ekal sta� i� -
ký horšický u� itel Mat � j Tykal. Tento 
všemi uznávaný a milovaný u� itel vy-
práv� l p� ítomným o t� �kých bojích 
našich voják�  na všech frontách skon-
� ené války. Pan u� itel byl dob� e infor-
mován o pr� b� hu války z novin, které 
pravideln�  odebíral. Kdy� naši ob� ané 
pro této skromné oslav�  op� t vstoupili 
do ka�dodenního  pracovního rytmu, 
za� alo se po krátkém � ase hovo� it o 
p� ípravách voleb do obecních zastupi-

Zprávy o velkých slavnostech v Praze, 
Plzni a jiných m� stech našly odezvu i 
na venkov� . Jednoho ve� era, krátce po 
28. � íjnu 1918 rokovalo n� kolik ob� a-
n�  a ob� anek p� ed starým hostincem 
� p. 10, kde padl návrh, aby i v naší 
obci se zorganizovala slavnost na po-
� est osvobození s pr� vodem a hudbou. 
Návrh  byl   radostn�  p� ijat se r� ením: 
„Pro �  ne, kdy� mohou ve m� stech, tak 
pro�  my na venkov�  máme stát stra-
nou, i my jsme ve válce trp� li.“  Po 
tomto ve� eru se za� alo se skromnými 
p� ípravami. Nakoupil se barevný kre-
pový papír a po ve� erech se p� ipravo-
valo ve starém hostinci. Nad� laly se 
praporky pro dívky, v � nce, kytice 
z chvojí, standarty s �ivými hesly. Byla 
namalována rakev, na ní� byl znázor-
n� n   maršálský   klobouk   s  nápisem: 
„Um � elo shnilé Rakousko.“ Pr� vod 
byl se� azen p� ed starý hostincem. Na-
p� ed šly d� ti, pak mláde�, za nimi 
místní hudba Josefa Stuchla dopln� na 
hudebníky z okolí. Za hudbou byla 
nesena korouhev na dlouhé �erdi, na 
její špici byla kytice z chvojí a pentle-
mi zdobené s hrdým � eským znakem. 
Tuto korouhev nesl Ond� ej Šlauf, 
domká�  � p. 13. V pr� vodu bylo p� í-
tomno i  10 zajatých ruských vojín� , 
kte� í byli zam� stnáni v místním pan-
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telstev. Tyto volby se   konaly   17. 
� ervna 1919  v hostinci „U jelena“ 
� p. 4. Na hladký a bezchybný pr� b� h 
voleb dohlí�el zástupce politického 
ú� adu Zden� k Naxera, místní lesní. 
V prvních svobodných volbách bylo 
zvoleno toto obecní zastupitelstvo:    
Ziegler Josef � p. 31, Brada Václav  
� p. 25, Bultas Václav � p. 41, Klasna 
František � p. 10, Beneš Martin � p. 7, 
Machá� ek Václav � p. 6 , Brabec 
František � p. 56, Fo� t František � p. 
53, Stuchl Josef � p. 19, Stuchl Tomáš 
� p. 46, Korbel Mat� j � p. 60, Veselý 
Jan � p. 30. Starostou byl zvolen Zie-
gler Josef � p. 31. První po� inek nové-
ho zastupitelstva ihned po volbách 
byla nutná oprava chudobince. 12. 
� ervence na Valné hromad�   
v hostinci � p. 10 zastupitelstvo obce 
rozhodlo  o úprav�  obecních cest a 
most� . Následn�  byl povolán geodet 
na zam�� ení ulic za ú� elem jejich 
rozší� ení. Obecní ulice byly ve zb� do-
vaném stavu, místy velice  úzké a 
hluboké, tak�e nebylo mo�no jíti 
vedle vozu. Po ulicích šla veškerá 
deš� ová voda s mo�� vkou, mnohde i 
výkaly, nebo�  strouhy nebyly �ádné. 
V této zapo� até práci zastupitelstva 
ve prosp� ch obce a všech ob� an�  
zastupitelstvo a hlavn�  starosta ješt�  
nev� d� li, jaké svízelné � asy, hádky a 
napadání je � ekají po vym�� ení ulic.                  

MA  



tedy o ve� ejné prostranství a tím p� i-
spívají k lepšímu vzhledu naší obce. 
Ale ne všichni naši ob� ané k tomuto 
dosp� li, pro ty je hranice jejich po-
zemku demarga� ní � arou, za kterou 
je to nezajímá. Snad � asem si 
uv� domí, �e na vesnici to ji-
nak nejde, nebo�  obec na to 
peníze nemá, aby mohla tento 
úklid provád � t sama. 
Dnes máme v obci registrová-
no 120 popisných � ísel a b� -
hem krátkého � asu dosáhne-
me po� tu kolem 125. Je to 
pot� šitelné, �e se u nás staví 
nové domy. Jsou to mladí 
man�elé, kte� í se rozhodli 
v naší obci zakotvit natrvalo, 
zalo�it své rodiny, proto�e se 
jim tady líbí. To je pro nás 
starousedlíky výzva k tomu, 
abychom šli t� mto mladým 
lidem p� íkladem p� i zvelebo-
vání naší obce. 

MA 

scény 
589�� Nobelovu cenu za literaturu 
obdr�el Jaroslav Seifert. 
588�� Vysílání zahájila soukromá 
celoplošná televizní stanice NOVA. 

Ma 
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Mnohokrát za svého �ití v této obci 
jsem od mnoha cizích lidí nezávisle na 
sob�  slyšel slova, �e Dolce je krásná 
upravená vesnice. Kdy� dnes ve vol-
ných chvílích procházím obcí, v�dy si 
na tato slova vzpomenu. Ano, naše 
obec je krásná, ale mohla by být ješt�  
hez� í, kdyby šlo od státu více pro-
st� edk�  do takovýchto malých obcí. 
Myslím si, �e i zastupitelé by byli spo-
kojen� jší, nebo�  by mohli realizovat 
své zám� ry ani� by museli úzkostliv�  
st� e�it obecní pokladnu. Ješt�  je tady 
n� co, kde nám utíkají peníze vinou 
nedokonalostí našich zákon� . Co mám 
na mysli? Benevolence zákona, který 
dovoluje, aby se v obci �ilo bez p� ihlá-
šení k trvalému pobytu a dan�  za tyto 
lidi šly do té obce, nebo m� sta, kde 
jsou tyto doty� né osoby trvale p� ihlá-
šeny. V naší obci to d� lá cca 100 tisíc 
K � , kterými by šly uhradit r � zné po-
lo�ky obce.  
Valná v� tšina našich ob� an�  se pe� liv �  
stará o po� ádek i mimo svých prostor, 
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58:;� Bylo zahájeno pravidelné roz-
hlasové vysílání. 
58:<=58:9� Výstavba Veletr�ní-
ho paláce v Praze. 
58:>� První rozhlasová reportá� 
z utkání v kopané. 
58;5� V Hronov�  se konal první 
celostátní festival ochotnických soubo-
r �  nazvaný Jirásk� v Hronov. 
58;8� Omezování repertoáru diva-
del, uzavírání scén, rozvázány smlouvy 
s herci �idovského p� vodu. 
58��� � eská divadla byla zav� ena. 
58�?� Na Barrandov�  vznikl první 
� eský barevný film Jan Rohá�  z Dubé. 
58<:� Nato� ena � eská pohádka Pyš-
ná princezna. 
58<;� � eskoslovenská televize zahá-
jila zkušební vysílání, pravidelné vysí-
lání od roku 1954. 
58>9� Re�isér Ji� í Menzel obdr�el za 
film Ost� e sledované vlaky cenu Ame-
rické filmové akademie OSCAR. 
58?;� � eskoslovenská televize zahá-
jila pravidelné barevné vysílání. 
589;� Ukon� ení rekonstrukce Ná-
rodního divadla v Praze, otev� ení Nové 

58@5� Národní divadlo  v Praze 
uvedlo premiéru opery  Rusalka od A. 
Dvo� áka. 
V národním divadle poprvé vystoupi-
la Ema Destinová. 
58@:� Nové m� stské divadlo v Plzni 
bylo otev� eno Smetanovou Libuší 
58@<=5855� Byl postaven Obecní 
d� m v Praze, na jeho� výzdob�  se po-
díleli významní malí� i jako byl Anto-
nín Mucha, František �eníšek, Josef 
Václav Myslbek a Mikoláš Aleš. 
58@?=585<� V Praze byl podle 
návrhu architekta Václava Havla a 
Stanislava Bechyn�  vybudován palác 
Lucerna. 
58@9� Zalo�eno Technické muzeum 
Království � eského, sbírky byly pro 
ve� ejnost otev� eny v roce 1910. 
585:=585;� Podle návrhu Josefa 
Václava Myslbeka bylo dokon� eno 
sousoší svatého Václava umístn� né 
v horní � ásti Václavského nám� stí 
v Praze. 
58:@� Loutka �  Josef Skupa uvedl 
v Plzni na loutkovou scénu postavi� ky 
Spejbla a v roce 1926 k ní p� i� adil 
loutku Hurvínka. 
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Dolce,Dolce,Dolecko, 
zdolali jsme velké kole� ko. 
Na kolech jsme op� t vyjeli 
a mnoho krásy vid� li. 
 
Mnoho nás nebylo, 
ani slunce neh� álo. 
Pršelo jen se lilo 
nám to ale nevadilo. 
 
Vybaveni lepším kolem 
a po� ádnou sva� inou 
úsm� vy nás neminou. 
 
Starosta odm� nil nás 
kladným slovem, 
štamprli � ku k tomu 
a pak hurá dom� .  Petra Nová 

V naší horšické školi� ce je stále co 
opravovat, udr�ovat a renovovat. 
Jeliko� a� do poloviny zá� í tvo� ily 
personál školy samé �eny, r� zné 
údr�bá � ské a � emeslnické práce vy-
konávali naši man�elé. Ti však nejsou 
v�dy „po ruce“ a mnohdy je zapot� e-
bí operativn�  � ešit nep� íjemnou situ-
aci, tak jako tomu bylo t� sn�  p� ed 
za� átkem školního roku, kdy ve t� íd�  
MŠ nebyly dob� e upevn� né garni�e a 
mohla být ohro�ena bezpe� nost d� tí.  
Jako ji� mnohokrát jsme se obrátili 
na pana Muchku a pana Vorá� ka, 
kte� í velmi rychle a ochotn�  závadu 
odstranili. Pan Muchka navíc b� hem 
prázdnin nainstaloval odv� trací 
m� í�ku do dve� í kotelny. Oba dva, 
jak pan Muchka, tak pan Vorá� ek , 
veškeré opravy provád� jí bez nároku 
na jakoukoli finan� ní odm� nu. Pat� í 
jim naše pod� kování. 

Mgr. Pavla Nohavcová, � editelka školy 
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– ruský legioná�  – vojín 
· Zavadil Vojt � ch  nar. 1892 – ruský 

legioná�  – vojín 
· Šiling Petr           nar. 1893 – italský 

legioná�  – vojín 
Po ohro�ení republiky v roce 1939 
byli to op� t legioná� i, kte� í se postavili 
na obranu své vlasti. Mnoho jich ode-
šlo do zahrani� í, kde vytvo� ili velitel-
ský kádr v nov�  obnovované � s. armá-
d� . 
Na po� est t� chto voják�  bojujících 
v 1. a 2. sv� tové válce za naši svobodu 
je den 11. listopad ozna� en jako vý-
znamným dnem – Den vále� ných vete-
rán� . 
Zpracováno dle publikace „Památce � eskosloven-

ských legioná��  okresu Plze�  – jih“. 
Ma 

Zborova. Touto bitvou, kde dosáhly 
výrazného vít� zství a zajaly p� es 
3.000 mu�� , se � s. vojáci dostali do 
pov� domí sv� tové ve� ejnosti. Podle 
studijních pramen�  bylo ve válce 
padlých a nezv� stných ruských legio-
ná��   4.112, francouzských 560 a 725 
italských legioná�� . Teprve po 1. sv� -
tové válce došlo k vymezení pojmu 
legioná� . Legioná� em byl ka�dý dob-
rovolník, který vstoupil do � s. legio-
ná� ské (revolu� ní zahrani� ní) armá-
dy do 28. 10. 1918. I naše obec m� la 
své legioná� e a to: 
· Beneš Václav      nar. 1881 – ruský 

legioná�  - vojín  
· Mašek Zden� k    nar. 1898 – ruský 

legioná�  – vojín 
· Pot�� ek Jan        nar. 1883 – ruský 

legioná�  – vojín 
· Sladký Karel      nar. 1896 

– ruský legioná�  – vojín 
· Stuchl Jan           nar. 1871 

– ruský legioná�  – svobod-
ník 

· Veselý Václav    nar. 1887 

Ji� po 89 let v m� síci � íjnu vzpomíná-
me ukon� ení 1. sv� tové války a záro-
ve�  vyhlášení samostatnosti � esko-
slovenské republiky 28. � íjna 1918. 
Tato vále� ná doba p� inesla utrpení 
milión � m lidí a vy�ádala si mnohé 
ob� ti, jak voják �   na nejr� zn� jších 
frontách, tak i z � ad  civilního  obyva-
telstva. I naše malá vesni� ka zaplatila 
tu nejkrut � jší da� , nebo�  ze 66 mu�� , 
kte� í museli do války narukovat se 
jich 14 nevrátilo, proto�e padli na 
vále� ném poli za naši svobodu a sa-
mostatnost. V pr� b� hu 1. sv� tové 
války se vytvo� ily � ty� i hlavní fronto-
vé linie, které byly utvo� eny p� evá�né 
z � eských a slovenských dobrovolní-
k�  �ijících v cizin �  sdru�ených 
v r� zných krajanských spolcích. Tak 
se v roce 1914 za� aly utvá� et legio-
ná� ské oddíly v Rusku, ve Francii, 
Itálii a � eskoslovenští dobrovolníci 
v srbské armád� . Nejsiln� jší legioná� -
ské oddíly vznikly v Rusku, které se 
zú� astnily jedné z nejvýznamn� jších 
bitev 1. sv� tové války a to bitvy u 
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chybn�  zajistit a zorganizovat jakou-
koliv hasi� skou akci. Tak tomu bylo i 
p� i letošním 7. ro� níku. Všechna dru�-
stva od nás odjí�d� la spokojena, ne-
bo�  mimo pohár�  (dle umíst� ní)  a 
diplom� , dostalo ka�dé dru�stvo tašku 
plnou r� zných dárk� . Vít� zné dru�-
stvo mu��  si od nás jako zvláštní cenu 
odvezlo p� kné uzené sele. Je t� eba 
pod� kovat našim sponzor� m, bez kte-
rých bychom takovou akci d� lat ne-
mohli. Proto v prvé � ad�  d� kuji za 
sponzorské dary panu Zde� ku Bulta-
sovi – nábytek Dolce, panu Zde� ku 
Št� pánovi, majiteli firmy Gastop, pa-
nu Kaslovi, vedoucímu pobo� ky firmy 
Stavoglobal na Dolcích a panu ing. 
Hanušovi, zástupci firmy OMV Pra-
ha. V�� ím, �e i v p� íštím roce p� i 8. 
ro� níku   sout� �e  v po�árním sportu o 
„Pohár starosty obce“ se najdou ješt�  
další sponzo� i, kte� í tímto podpo� í 
tuto ušlechtilou myšlenku našich hasi-
�� .                                                       Ma 

z Letin, v roce 2002, 2003, 
2004   zvít� zilo dru�stvo ze 
Strý� kovic, v roce 2005 zví-
t� zilo dru�stvo ze Vsi Touš-
kova a v roce 2006 dru�stvo 
z Malince. Tato sout� � se 
stala ka�doro� ní tradicí, 
která se koná v�dy v druhé polovin�  
m� síce srpna. I letošní sout� � p � i-
padla  na sobotu  25. srpna.  V ten 
den bylo  krásné  po� así  a� na 15 
minutovou deš� ovou p� ehá� ku. Za 
Párník na 7. ro� ník p� ijela hasi� ská 
dru�stva z Honezovic, dv�  dru�stva 
z V� eskovic, dru�stvo Dolní Lukavi-
ce, Malince, Horšic,  P� íchovic, Bol-
kova, Ún� tic a samoz� ejm�  narychlo 
slepené dru�stvo domácích Dolc� . 
Leto� ní sout� � byla zkrášlena i t� emi 

dru�stvy �en a to 
z Honezovic, P� íchovic a 
Ún� tic. V kategorii mu� �  
vyšlo vít� zn�  dru�stvo 
Malince, které obhajovalo 
lo� ské vít� zství. U �en 
v y h r á l o  d r u � s t v o 
z Honezovic.  
Jak jsem psal v minulém 
� ísle tohoto Ob� asníku, 
výbor našich hasi��  znovu 
potvrdil schopnost bez-

Je tomu ji� sedm let, co se zrodila 
myšlenka u � len�  obecního zastupi-
telstva a zárove�  místních hasi�� , 
po� ádat sout� � v po�árním sportu  o 
„Pohár starosty obce“. Nem� �e se 
� íci, �e to byl náš originální nápad, 
ale jen jsme se p� ipojili k obcím, kde 
se tato sout� � ji� n � kolik let konala. 
Tento náš návrh se u nás rychle uvedl 
v �ivot. Starosta obce pov�� il � lena 
zastupitelstva a funkcioná� e výboru 
našich hasi��  pana Nového koupí 
p � kné ho  pu tov n í ho  pohá ru 
s emblémem hasi�� . V krátké dob�  
putovní pohár opat� ený štítkem naší 
obce zdobil kancelá�  starosty obce. 
To se psal rok 2001 a ji� v srpnu té-
ho� roku se konal 1. ro� ník této sou-
t� �e. Prvními vít � zi se stali hasi� i 

�1(�!�����(*��

.#'��&� �



potomk� m vu� ty za ne p� íliš vlídného 
po� así.  
Proto�e se nám b� hem prázdnin ne-
poda� ilo doko� it všechny opravy v 
mate� ské škole, dohodli jsme se s ro-
di� i, �e bude v úterý 11.zá� í 2007 
omezen provoz. Rodi�� m bych cht� la 
touto cestou pod� kovat za pochopení. 
P� eji všem p� íjemné vkro� ení do no-
vého školního roku 2007 -2008. 

U� itelka MŠ Jarka 

I kdy� nám po � así v� bec nep� álo, sešli 
jsme se v naší mate� ské škole na první 
uvítací sch� zce v hojném po� tu. P� iví-
tali jsme mezi námi celkem 6 nových 
d� tí: Elišku Cibulkovou z Radkovic, 
Pet� íka Rauše z Horšic, Ani� ku Visin-
gerovou z Dolc� , Denisku Ku� erovou 
z Dolc� , Terezku Vondrovicovou z 
Plzn�  a Markétku Grossovou z P� í-
chovic. Celkem bude mít v letošním 
školním roce 18 d� tí. 
Rodi� e byli seznámeni s novým škol-
ním vzd� lávacím programem, se škol-
ním � ádem a s provozem mate� ké 
školy. Spole� n�  strávené odpoledne 
probíhalo v p� átelském duchu. Po 
zakon� ení sch� zky rodi� e opekli svým 
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ve dvou t� ídách, na 2. stupni (62 �á-
k� ) má ka�dý ro � ník samostatnou 
t� ídu. Výhodou jsou pom� rn �  nízké 
po� ty �ák �  ve t� ídách, které umo�� u-
jí individuální p � ístup vyu� ujících 
k �ák � m, zejména k �ák� m 
s vývojovými poruchami u� ení a cho-
vání, dostate� né procvi� ování u� iva a 
pou�ívání moderních metod výuky. 
Sna�íme se také o prevenci a v� asnou 
nápravu sociáln�  patologických jev�  
ve školním kolektivu.Pro �áky orga-
nizujeme akce, které obohacují pro-
ces výuky a výchovy a p� inášejí d� -
tem zábavu. K tradi� ním školním 
akcím pat� í nap� . návšt� vy divadel 
(DJKT Plze� , KZ P� eštice), exkurze 
(Vodárna a � istírna odpadních vod 
v Plzni, Záchranná stanice �ivo� ich�  
Spálené Po� í� í, Ú� ad práce Plze� , 
Botanická zahrada Sofronka Plze� , 
ZOO Praha a Plze� , Bohemia Sekt a 
� eský Kuvert Starý Plzenec, zámek 
Nebílovy, hrad Švihov), besedy (LZS 
Lín � , poskytování první pomoci, HZS 
P� eštice a SDH Letiny), sportovní 
akce (d� tské dopravní h� išt�  Blovice, 
výuka plavání v Klatovech, školní 
olympijské hry, školní maratón, tur-
naj ve stolním tenise, p� ehazované, 
vycházky do p� írody), váno� ní a mi-
kulášská besídka, programy ke Dni 
d� tí, poslední zvon� ní pro �áky 9. 
ro� níku, dramatizace pohádky �ák�  
1. stupn� , ú� inkování na akcích obce 

Vá�ení � tená� i, 
v minulých letech i letos p� ibylo do 
Základní školy a mate� ské školy Leti-
ny n� kolik �ák �  z p� eštické oblasti. 
Proto bych Vás ráda o naší škole infor-
movala. Budova letinské školy byla 
dokon� ena v roce 1979. V areálu je 
umíst� n pavilón 1. a 2. stupn� , školní 
dru�ina se školní dílnou, t� locvi� na 
s hygienickým zázemím, školní kuchy-
n�  a jídelna, mate� ská škola. Máme 
vlastní školní pozemek, skleník, p� e-
stávkové dvory, které slou�í ke hrám, 
odpo� inku d� tí a jsou vyu�ívané i p� i 
samotné výuce. V po� íta� ové u� ebn�  je 
8 po� íta��  s p� ipojením na internet. Za 
školou se v sou� asné dob�  dokon� uje 
víceú� elové h� išt�  s um� lým po-
vrchem.V pond� lí 3. zá� í 2007 byl slav-
nostn�  zahájen školní rok 2007/2008. 
P� ivítali jsme 98 �ák� , které p� išel 
pozdravit také starosta naší obce pan 
Jaroslav Vraný.Školu navšt� vují �áci 
z našeho školského obvodu, tzn. 
z Letin, Svárkova, Kbelnice, Bzí, Cho-
cenického Újezda, Skašova, Týništ� , 
Drahkova, Kotousova, Chocenic, Cho-
cenické Lhoty, Zh�� e, a také �áci 
z Blovic, P� eštic, Dolc� , Horšic, Rad-
kovic, �erovic a Libákovic. Do MŠ je 
p� ihlášeno 19 d� tí.ZŠ a MŠ Letiny je 
úplnou základní školou s 9 ro� níky. Na 
1. stupni (1. – 5. ro� ník) se 36 d� tí u� í 

���(��/!�+/����� (Den matek, Adventní program), 
ú� ast v olympiádách (matematická, 
d� jepisná, biologická, fyzikální, � es-
kého jazyka, n� meckého jazyka, ze-
m� pisná) a sout� �ích (dopravní sou-
t� � mladých cyklist � , Pohár rozhlasu, 
malá kopaná, Malý záchraná� , Euro-
rébus), projektové vyu� ování (Den 
Zem� , Podzim, Ekosystém letinského 
rybníka, Strom), sout� � AZ – kvíz,  
sout� �e k významným událostem ne-
bo výro� ím (nap� . 2. sv� tová válka, 
olympijské hry), vydání � asopisu 
s tématikou ochrany p� írody.Sv� j 
volný � as po vyu� ování mohou �áci 
trávit v zájmových útvarech. 
V letošním školním roce nabízíme 
pro �áky 1. stupn� : krou�ek angli � ti-
ny (1. a 2 ro� ník), krou�ek dovedných 
rukou, sportovní hry, turistický 
krou�ek,  pro �áky 2. stupn � : p� íro-
dopisný krou�ek, zem� pisný krou�ek, 
matematický krou�ek, historický 
krou�ek, aerobik a krou�ek sportov-
ních a spole� enských her. 
ZŠ a MŠ Letiny je malou venkovskou 
školou. Sna�íme se, abychom i nadále 
se ctí obstáli v konkurenci okolních 
velkých m� stských škol a dob� e p� i-
pravili své �áky, naše d� ti, pro �ivot.  
Další informace o škole: 
www.letiny.cz/zs 

Mgr. Milada Plachá, 
� ed. školy  
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V pátek 17.8.2007 jsme se vydali na 
no� ní prohlídku vodního hradu Švi-
hov. Na cestu do nitra hradu nás 
doprovázela jasná no� ní obloha po-
setá milióny hv� zd. Na nádvo� í byl 
nevelký hlou� ek lidí, p� ipojili jsme se 
a zaposlouchali do rytm�  etno hud-
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by. Rytmy nenechaly nikoho v klidu. 
Dokonce jedna návšt� vnice vyst� ihla 
africký tanec. Objednaný � as na pro-
hlídku nastal. Moc se nám necht� lo 
odejít od tak nádherné muziky. Nut-
no podotknout, �e hudebníci byli 
p� evá�n�  z � ad mladých. Ve 23.00 
hod. prohlídka za� ala. Pr� vodkyn�  
nás seznámila s tím, �e to není jen 
oby� ejná prohlídka. A p� ekvapení 
nás neminulo. Pr� vodkyni zastoupili 
herci, kte� í nám p� edstavili dávný 
�ivot na st� edov� kém hradu po smrti 
tehdejšího majitele P� ty Švihovské-
ho z Rýzmberka. Bravurn�  zvládnu-
té scénky v prostorov�  omezených 
síních hradu se shledaly u návšt� vní-
k�  s nadšením. 

Petra Nová  


